
Erikoiskirjastojen neuvoston työvaliokunnan kokous 

Aika  Tiistai 12.12.2006 klo 13 – 

Paikka Kotimaisten kielten tutkimuskeskus, Alahuone 

Läsnä:  Elisa Paavilainen, puheenjohtaja 

 Matti Hintikka 

 Anna-Liisa Kristiansson-Seppälä, sihteeri 

 Janne Ranta 

 

1. Puheenjohtaja avasi kokouksen 

 

2. Kokouksen sihteeriksi valittiin Anna-Liisa Kristiansson-Seppälä 

 

3. Esityslista hyväksyttiin lisäyksin 

 

4. Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi 

 

5. Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin 

 

6. Ilmoitusasioina todettiin, että Tasavallan presidentti on myöntänyt 1.12.2006 Hellevi Yrjölälle 

kirjastoneuvoksen arvonimen ja että Kansalliskirjaston johtokunnassa Hellevi Yrjölän sijaisena on 

Annikki Roos. Anne Lehdolle on ehdotettu, että Helsingin yliopiston konsistori ratkaisisi 

Kansalliskirjaston johtokunnan jäsenyyden erikoiskirjastojen osalta jo 1.1.2007 lukien. Ylitarkastaja 

Anne Lehto opetusministeriöstä on luvannut edistää asiaa.  

 

7. EriK:n puheenjohtaja Elisa Paavilainen esitti katsauksen Erikoiskirjastojen neuvoston 

syyskokouksesta. Puheenjohtaja oli havainnut, että syyskokous aktivoi jäseniä. Kentältä on tullut 

palautetta kokouksen FinELib-painotteisuudesta. Keskusteltiin, syntyykö neuvostoon 

tulevaisuudessa erilaisia intressiryhmiä.  

 

Matti Hintikka otti syyskokouksessa valokuvia ja lupasi välittää ne Pasi Juttulalle 

Varastokirjastoon, jotta tämä voisi laittaa kuvat Erikoiskirjastojen neuvoston sivuille. 

 

8. Erikoiskirjastojen edustajaehdokkaat FinELib-ohjausryhmään ja –konsortioryhmään. 

 

Fin-ELib-ohjausryhmä: 

 

Jäsenorganisaatioiden johdon edustajat: 

Johtaja Pirkko Nuolijärvi, Kotus 

Osastonjohtaja Elisa Stenvall, Kotus 

 

Kirjastonjohtaja-edustajat: 

Pirjo Sutela, VTT 

Cecilia af Forselles-Riska, SKS 

varajäsen Kristiina Näyhö, SKS 

 

FinELib-konsortioryhmä: 

Minna Liikala, Stakes 

Jukka Lindeman, KTL 

varjajäsen Armi Länkelin, STUK 

varajäsen Janne Ranta, YLE 



 

9. Hyväksyttiin Tietopalvelupäällikkö Pirjo Dahlbom (Korkein Oikeus) EriK:n jäseneksi.  

 

10. FinELib-aineistojen kustannustenjako. Pirjo Sutela VTT:ltä esitteli EriK:n syyskokouksessa 

FinELibin kustannustenjakoa, johon on haluttu korjaus. Syyskokous päätti yksimielisesti 

21.11.2006 ehdottaa FinELib-ohjausryhmälle, että tutkimuslaitosten osalta käyttäjämäärä FTE 

jaettaisiin opiskelijoihin ja tutkijoihin suhteessa 40/60. 

Asia oli esillä FinELib-ohjausryhmän kokouksessa. Ohjausryhmä teki päätöksen, että asialle ei 

tehdä mitään.  

 

Työvaliokunta päätti, että ohjausryhmän pöytäkirja laitetaan tiedoksi koko neuvostolle. 

Työvaliokunta myös totesi, että halutaan päätökseen perusteluja, mikäli sitä ei ole perusteltu 

pöytäkirjassa selkeästi. 

 

11. Muut asiat 

Elisa Paavilainen laittaa Pasi Juttulalle luettelon työryhmien jäsenyyksistä. Luettelosta tiedotetaan 

jäsenille ja pyydetään heitä lähettämään täydennykset sihteerille.  

 

Anne Salomaa Suomen tietokirjailijoiden liitosta oli pyytänyt, että  työvaliokunnassa tuodaan  esille  

opetus- ja tutkimuskirjallisuuden lainauskorvaukset. Työvaliokunta päätti seurata tilannetta. Asiasta 

lisää HE 126/2006. 

 

Puheenjohtaja oli osallistunut tulosneuvottelujen valmistelukokoukseen Kansalliskirjastossa 

24.11.2006. Kokouksessa oli käyty läpi Kansalliskirjaston vuoden 2007 toimintasuunnitelma. 

Opetusministeriö selvittää edelleen mahdollisuutta maksaa palvelujen laajenemiseen liittyvä 

erikoiskirjastojen osuus 13 000 €.  Kokouksen paperit ovat luettavissa Kansalliskirjaston 

verkkopalvelut-sivulla. Käyttäjätunnus ja salasana on jaettu neuvoston jäsenille. 

 

EriK-kevätkokous on 1.3.2007 Valtion taidemuseossa. Kokouksessa käsiteltävistä asioista on 

tärkeintä työvaliokunnan  jäsenasia. Elisa Paavilainen laittaa neuvostolle viestiä, että jokainen 

miettisi mahdollista jäsenyyttään. Matti Hintikka ja Janne Ranta lupautuivat jatkamaan 

työvaliokunnassa.  

 

FinELib-ohjausryhmän kokous oli pidetty eikä siellä ollut läsnä erikoiskirjastojen  edustajaa. 

Kokouksessa oli käsitelty FinELibin taloutta. Kokouksessa oli toivottu, että FinELibin rahat 

korvamerkitään Kansalliskirjaston budjettiin ja että ohjausryhmän uusi puheenjohtaja saisi 

osallistua Kansalliskirjaston tuloskeskusteluihin opetusministeriön kanssa.  

 

5.2.2007 pidettävän Erikoiskirjastopäivän ohjelma on melkein valmis. 

 

12. Seuraava kokous pidetään torstaina 1.2.2007 klo 13  Suomen ympäristökeskuksessa. 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.40. 

 

 

Vakuudeksi Anna-Liisa Kristiansson-Seppälä 

 

 

 

 

 



 

 


